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Klima-, Energi- og Forsyningsudvalget 

Christiansborg  

1240 København K 

Klima-, Energi- og Forsyningsudvalget har i brev af 2. marts stillet mig følgende 

spørgsmål 273 alm. del, som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er stillet efter 

ønske fra Jacob Jensen (V). 

Spørgsmål 273 

Vil ministeren – i forlængelse af KEF alm. del – svar på spm. 152 (2020-21), hvoraf 

det fremgår, at vurderingen af, hvorvidt et konkret vindmølleprojekt får en ”uaccep-
tabel” påvirkning på fuglebestanden, sker efter en konkret vurdering i den enkelte 
sag – uddybe, hvordan de i svaret nævnte faktorer, der indgår i den konkrete vur-

dering, bliver vægtet i den samlede vurdering, herunder graden af påvirkning set i 

forhold til fugleartens sårbarhed og områdets betydning for den pågældende art? 

Svar 
Det er Energistyrelsen, der varetager sagsbehandlingen i forbindelse med Euro-

pean Energys ansøgning om at etablere Jammerland Bugt Kystnær Havmøllepark. 

Jeg har derfor bedt Energistyrelsen uddybe, hvordan de i svaret nævnte faktorer 

vægtes i den samlede vurdering: 

 

”Som oplyst i svar på spm. 152 er der ikke fastsat nationale grænser for, hvornår 

påvirkninger af havfugle fra et havvindmølleprojekt kan anses for uacceptable. Der 

foretages en konkret og individuel vurdering af hver enkelt sag. Energistyrelsen vil i 

vurderingen bl.a. inddrage de miljørapporter og ekspertvurderinger, der laves i for-

bindelse med projektet. Der henvises til svar på spm. 152, for en uddybning af, 

hvilke faktorer der typisk er væsentlige i en vurdering af et projekts påvirkning på 

havfugle. 

 

Der er endnu ikke truffet afgørelse om etablering af Jammerland Bugt Kystnær 

Havvindmøllepark. Når der træffes afgørelse, vil afgørelsen bl.a. indeholde en be-

grundelse for, om projektets miljøpåvirkning anses som acceptabel.” 
 

 

Med venlig hilsen  

 

Dan Jørgensen 
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